
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань цифрової трансформації 

26 вересня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету КРЯЧКО М.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Шановні народні депутати України, запрошені, ми 

починаємо наше засідання. Воно буде проходити в режимі відеоконференції, 

голосування будуть відбуватися шляхом підняття рук та висловлення своєї 

позиції: за, проти або утримався.  

Для роботи комітету нам необхідно підтвердити порядок денний, він 

був вам надісланий раніше електронною поштою. Тому прошу 

проголосувати за нього.  

Хто – за? Проти? Утримався? 

 

ШТЕПА С.С. Штепа – за.  

 

РУДИК К.О. Рудик – за.  

 

ПОДГОРНА В.В. За – Подгорна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую, Вікторія, ми вас почули.  

Ми переходимо до першого питання... 

 

_______________. Я перепрошую, пане Михайло, я вас переб'ю, 

буквально на секунду, може бути таке, що у мене перерветься зв'язок, хоча я 

тут онлайн, якщо що я голосую за всі рішення у редакції комітету, голосую – 

за. 

 

_______________ Це є корупція 

 

_______________. Я залишаюсь на зв'язку, але просто реально інколи 

відключається зв'язок.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую.  

 

_______________. Я – за порядок денний. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, почули. Але я буду просити, щоб ви 

знаходились онлайн, питання важливе і нам треба проголосувати всім.  



Перше питання порядку денного – проект Закону про Державний 

бюджет України на 2025 рік, №12000, внесений Кабінетом Міністрів 

України. Я прошу до доповіді нашого першого доповідача Романа 

Єрмоличева – заступника міністра фінансів. Я прошу вас.  

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Доброго дня, шановні народні депутати! Мабуть, з 

проектом бюджету ви ознайомились, не хочу навантажувати цифрами, я 

думаю, що по міністерствах ми пройдемося і, якщо цікавлять якісь питання, 

то ми тоді дамо відповідь. Хочу просто загально для розуміння, ми розуміємо 

в яких умовах ми формуємо бюджет і розуміємо пріоритети цього бюджету. 

Коротко, знову для розуміння. Доходи внутрішні плануються 2 

трильйони гривень, це внутрішні доходи, які може на сьогодні дозволити 

збирати, як доходи держава Україна. І ці всі 2 трильйони гривень йдуть на 

сектор безпеки і оборони. Інші витрати державного бюджету, а це 1 трильйон 

600 мільярдів гривень, це все за рахунок коштів, які на сьогодні відсутні 

джерела, а саме, це: внутрішні, зовнішні запозичення або надія на наших 

міжнародних партнерів, коли вони можуть щось нам профінансувати. Але ви 

бачите останнім часом дискусію щодо зменшення підтримки України саме в 

частині фінансування. Це загальні рамки, в яких ми виходимо і як ми 

формували бюджет. Зрозуміло, ми, виходячи з пріоритетності, коли ми 

обговорювали і питання по міністерствах, наприклад, по Мінцифрі, по 

Держспецзв'язку чи по НКРЗІ, ми з ними консультувалися, проводили спільні 

погоджувальні наради, намагалися максимально в тих межах і мінімально, 

що ми могли врахувати. Наприклад, якщо говорити по Мінцифрі, то бюджет 

Мінцифри виріс в порівнянні з 24-м роком на 1,4 мільярда гривень. Я думаю, 

що тут, якщо є представники Мінцифри, то вони розкажуть, і чим можна це 

на загальний загал говорити, за яким напрямком збільшено.  

По Держспецзв'язку збільшення відбулося на 900 мільйонів гривень, 

якщо порівнювати з 24-м роком. І з НКРЗІ, з паном Олександром ми 

дискутували щодо його потреби на 25-й рік додаткової і ми врахували 

додатково 21 мільйон гривень на ті критичні речі, які останніми роками не 

виділялися, які вони постійно порушували це питання. У мене коротко все. 

Якщо є якісь питання, я можу детальніше більше пояснити. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Романе.  

Колеги, є питання до доповідача? 

 

АР'ЄВ В.І. Так, у мене є питання, якщо можна.   

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, прошу Володимире.  

 

АР'ЄВ В.І. Моє питання дуже просте з приводу того, чи 1,4 мільярда 

гривень включено в програму з виробництва дронів за розпорядником коштів 

Держспецзв'язку.  

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Зараз, перепрошую, я зараз буквально хвилиночку 

подивлюся цифри.  

 

_______________. 9 мільярдів. 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Тут колеги мої підказують 46,9 мільярда гривень 

включено в бюджет 25-го року.   

 

АР'ЄВ І.В. Тоді на що піде 1,4 мільярда гривень  збільшення? 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В.  1,4, якщо я уточню – це була 1,4, я  озвучив цифру 

по Міністерству цифрової трансформації, 1,4 збільшення. За цим напрямком 

збільшився напрямок забезпечення функціонування Фонду розвитку 

інновацій, там де відповідно створення інноваційної продукції за рахунок 

грантових коштів. Я думаю Мінцифра, якщо є представники Мінцифри, 

більш детальніше можуть вам розказати.  

 

АР'ЄВ І.В. Ну тобто у нас питання в тому, що це не є пріоритетом на 

даний момент для витрат із  державного бюджету і вочевидь, що ці кошти 

можуть бути залучені за рахунок наших партнерів, якщо вони будуть 

вважати це зараз вчасним і доречним. Тому в даному разі я не розумію, на що 

підуть додаткові 1,4 мільярда гривень?  

У мене є… 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Дивіться. 

 

АР'ЄВ І.В. Я зараз, я закінчую. 

Щодо програми дронів, яка окремо фінансується в Держспецзв'язку, по 

лінії Держспецзв'язку, у мене, я щойно написав на Держспецзв'язку своє 

звернення, тому що ті документи і факти, які є у мене свідчать про те, що 

дрони сумнівної якості, які закуповуються за досить високими цінами. І там  

є перелік  питань і  тому я думаю, що це нам окремо можна буде поговорити, 



може в рамках комітету, про ефективність використання коштів державного 

бюджету на програму дронів, тому що там є дійсно досить серйозне питання. 

А оці 1,4 мільярда, я хотів би розуміти просто, чи їх обов'язково треба 

використовувати, саме з державного бюджету України, чи можна  їх замінити 

коштами наших партнерів?  

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В.  Я мабуть не буду в публічну площину говорити 

саме напрямок використання цих коштів, відверто, да? Я думаю, що  

можливо або на окремій зустрічі Мінцифри пояснить, саме за яким 

напрямком спрямовуються ці кошти. Це кошти на розробку 

обороноздатності, саме за яким напрямком, я відверто мабуть це в публічну 

площину не  скажу. Але це важливо, саме пов'язано із військовою агресією 

Російської Федерації. 

 

АР'ЄВ В.І. Я перепрошую, але тут все ж таки народні депутати, які 

мають доступ до інформації для службового користування. Або тоді дайте, 

будь ласка, комітету інформацію ДСК з розписом, куди підуть ці гроші, щоб 

кожен із народних депутатів зміг ознайомитися. Бо в даному разі ми 

голосуємо, виходить, за кота в мішку. 

І тому, або ви говорите зараз членам комітету тут, наскільки я розумію, 

публічно, інших людей, які недотичні до державних проектів у цьому 

відеоколі немає. Або якщо це дуже чутлива інформація, то вона має бути 

надана народним депутатам відповідно через секретаріат з поміткою ДСК 

для особистого ознайомлення кожному. 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В.  Окей, дякую. Я просто хотів попросити, чи є тут 

представники Мінцифри. Логічно, вони ж мали би бути запрошені на наради. 

Якщо вони бачать… (Не чути) інформацію… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зараз зайдемо до Мінцифри. 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. То Мінцифри й озвучить цю, на що буде саме 

спрямовано ці додаткові кошти. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Володимире, в мене є відповідь на ваше питання. Все 

було розіслано в матеріалах до цього комітету і чіткий аналіз, і про що, і куди 

буде виділено кошти, це до кожної копійки, да. Але якщо питання, куди, 

воно, відповідь є, в документах воно є у вас. Якщо питання в тому, чи могли 



ці кошти замінити коштами донорів, – це інше питання. Коли ми будемо 

працювати, розмовляти з Мінцифрою, можна це питання задати. 

Тоді ми йдемо далі. Є ще питання до Романа? Якщо ні, ми йдемо далі. 

Я прошу до слова, – Романе, дякую вам за доповідь, ми йдемо далі, 

так, – Олександра Животовського. Я прошу вас, Голова регуляторного 

органу. 

 

ЖИВОТОВСЬКИЙ О.М. Добрий день, шановні колеги. Дякую за 

можливість виступити. Хочу подякувати пану Роману, Міністерству 

фінансів. Ми дійсно мали діалог, нам додали у проекті бюджету вже після 

того, як були доведені спочатку нам перші рамки, потім у нас були 

консультації, нам довели 20-21 мільйон гривень. Дуже дякую за це, ми 

розуміємо, в яких умовах складається бюджет, які пріоритети України.  

Хочу наголосити, що  додаткова потреба в коштах на 25-й рік вона 

становить 109 майже 110 мільйонів гривень. Детальний перелік цих витрат 

він, я думаю він буде зараз перераховувати, він наданий комітету, це прості 

речі, які нам необхідні для виконання своїх функцій.  

Незважаючи на це, ми розуміємо, ми дякуємо Міністерству фінансів за 

те, що вже виділено. 

Я хотів би наголосити  з приводу цього, а той пункт, про який ми з 

вами, з колегами, з народними депутатами, коли розроблявся законопроект 

про Регулятора, розроблялася… У нас було розуміння того, що Регулятор 

повинен бути незалежним у фінансування своїх функцій. Зараз це 

накладається на поточні дискусії щодо нашого вступу в Європейський Союз, 

нам європейські партнери знову раз за разом нарікають про це питання 

незалежності. І от виходить так,  що допоки фінансування Регулятора 

знаходиться у бюджетній сфері, у нас щороку є дискусії, за якими цінуємо 

Міністерство фінансів. Але такі дискусії є і вони свідчать про те, що  

принцип незалежності він не зовсім виконується. У нас була нарада з Віце-

прем'єр-міністром Стефанішиною, також і Роман там був присутній, щодо як 

з цим бути. У нас є певні ідеї стосовно законодавчих ініціатив, як це 

вирішити на майбутнє, щоб принаймні після війни у нас була така структура, 

яка відповідала би всім стандартам. Коли ми це доопрацюємо, ми додатково 

звернемося до вас, шановні колеги, депутати за підтримкою і за 

опрацюванням цих законодавчих ініціатив. Зрештою, я дуже дякую, свідчу 

про те, що додаткова потреба у нас ще 109 з хвостиком, майже 110 мільйонів 

гривень, і сподіваюсь на підтримку.  

Дуже дякую.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Олександре.  

Колеги, є питання до Олександра Животовського? 

Дякую, Олександре. 

Ми йдемо далі. Я прошу до доповіді Івана Турчака – державного 

секретаря Міністерства цифрової трансформації. Іване, прошу вас. 

 

ТУРЧАК І.М. Доброго дня, шановний пане голово, шановні народні 

депутати, шановні присутні! Дякую вам за надане слово.  

То ж перейду зразу до суті. Проектом Державного бюджету України на 

2025 рік для реалізації функцій та завдань Міністерства цифрової 

трансформації передбачено видатки в сумі 4 мільярди 168 мільйонів гривень, 

за рахунок яких планується забезпечити виконання заходів по різних 

напрямках, зокрема: керівництво та управління у сфері цифрової 

трансформації, тобто це "десятка", на суму 223 мільйони гривень. 219,1 

мільйон гривень буде спрямований на оплату праці працівників апарату з 

нарахуваннями, 3,9 – це поточні видатки на утримання, в тому числі 

придбання ліцензійного програмного забезпечення, комунальні платежі та 

інше. 

Наступна бюджетна програма – це "електронне урядування". 

Передбачена сума 951,5 мільйона гривень. Це дозволить Міністерству 

цифрової трансформації, як збільшити учасників системи електронної 

взаємодії органів виконавчої влади, збільшити кількість електронних 

інформаційних ресурсів, підключених до системи електронної взаємодії 

державних електронних інформаційних ресурсів, забезпечить якісне безпечне 

адміністрування Єдиного державного вебпорталу відкритих даних. 

Додатково збільшити кількість продуктів, послуг та сервісів, у тому числі їх 

модернізації шляхом покращення Єдиного державного вебпорталу 

електронних послуг. Ми плануємо продовжити розвиток мобільного 

освітнього додатка "Мрія" шляхом зміщення кількості підключених закладів 

середньої освіти та збільшення активних користувачів. Паралельно ми 

працюємо над підключенням до системи онлайн-моніторингу та оцінки 

якості послуг центрів надання адміністративних послуг.  

І ряд інших проєктів, зокрема на розвиток Єдиного державного 

вебпорталу для збору пожертв на підтримку України "United24", в тому числі 

мільтимедійна платформа "United24 Media". Збільшуємо кількість осіб з 

цифрового розвитку органів місцевого самоврядування з доступом до 

вебпорталу Дія.Цифрова громада і ряд інших проєктів.  

Плануємо теж запустити нові сервіси, а саме: це платформу стану 

розвитку широкосмугового доступу до інтернету (Broadband.gov.ua). 



Модернізувати інформаційну систему для автоматизації центрів надання 

адміністративних послуг – це "Вулик". І згідно закону плануємо запустити 

електронну систему обігу алкогольних напоїв, тютюнових виробів та рідин, 

що використовуються в електронних сигаретах, так званий "еАкциз". 

По програмі 2101060, а саме: це забезпечення функціонування Фонду 

розвитку інновацій, передбачена сума в розмірі 2 мільярди 986,3 мільйона 

гривень, що дозволить реалізувати проєкти в галузі defense tech, а саме: це 

231 грантовий проєкт BRAVE1 на суму 650 мільйонів, це близько 18 

розробок сучасних технічних засобів інноваційних засобів розвідки, 18 

розробок системи автоматизованого управління, зв'язку та захисту 

інформації, 34 розробки роботизованих та дистанційно керованих систем, 10 

розробок ракетно-артилерійських засобів вогневого враження, 25 розробок 

системи РЕБ та протидії технічним розвідкам та інформаційного впливу і ряд 

інших проєктів. 

Загалом теж планують профінансувати 5 грантових конкурсів 

відповідно до Постанови 262 у сфері теж defense tech.  

Таким чином, сума, яка закладена в проекті бюджету України на 2025 

рік, дозволяє забезпечити Міністерству цифрової трансформації заплановані 

заходи на необхідному рівні. Водночас згідно бюджетного запиту сума була 

подана більша, але враховуючи ситуацію в країні та необхідність 

першочергового забезпечення потреб сектору безпеки і оборони, Мінцифри 

не наполягає на пропозиціях щодо врахування додаткової потреби в коштах 5 

мільярдів 896,6 мільйона гривень. 

Дякую за увагу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Іване. 

Я думаю, в колег будуть питання до вас. Володимире, ви готові? 

 

АР'ЄВ В.І. Так, у мене є питання, яке стосується, зокрема, програми, як 

ви казали, розвитку засобів радіоелектронної боротьби. У мене питання 

наступне. Скільки виділялося у 2024 році на ці речі? Ще раз цифру на 2025 

рік і які успіхи вже є з конкретними прикладами конкретних засобів 

радіоелектронної боротьби, які вже взяті на озброєння і випробувані, взяті на 

озброєння Міністерством оборони України?  

 

ТУРЧАК І.М.  Дякую за запитання.  

Заплановані видатки в бюджеті України на 2024 рік по програмі 

функціонування фонду розвитку інновацій були передбачені на рівні, якщо я 

не помиляюсь, 1,5 мільярда гривень. З приводу досягнень Фонду розвитку 



інновацій, я впевнений, що ми готові запросити вас особисто і показати всі 

напрацювання і результати, які були досягнені. Серед тих, що пам'ятаю, це 

фактично запуск ринку роботизованої техніки. Серед них були успішні такі 

як "Шабля", які вже зараз кодифіковані і використовуються Збройними 

Силами України. Ряд інших розробок містить досить конфіденційну 

інформацію, тому більш детально готовий поспілкуватися особисто разом з 

керівництвом Фонду розвитку інновацій  і надати всю детальну інформацію. 

 

АР'ЄВ В.І.  Дякую. Я саме про РЕБ говорив. Чи уже розробки 

(нерозбірливо) були передані для використання... 

 

ТУРЧАК І.М.  Тут уже більш технічна може бути дискусія, тому що є 

стратегічний РЕБ, є тактичний РЕБ, є окопний РЕБ.  В різних, скажемо так, 

піднапрямках цього РЕБ є різні напрацювання, є стартапи, які вже 

фінансуються і які вже доведені до результату. 

 

АР'ЄВ В.І.   Тобто ще раз кажу, із РЕБ будь-якого спрямування ще 

жодних у 2024 році на озброєння до ЗСУ передані не були,  тобто не були 

взяті вони Міністерством оборони. 

 

ТУРЧАК І.М.  Наскільки я знаю, що там є два варіанти фактично 

закупівлі їх суб'єктами сектору безпеки і оборони – це акт спільних 

випробувань і кодифікація. Тому наскільки мені відомо, що деякі розробки 

вже використовуються нашими воєнними на полі бою, які були 

профінансовані за рахунок Фонду розвитку інновацій і передбачені були в 

бюджеті на 2024 рік. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Іване, можна я додам?  

 

АР'ЄВ В.І. Тоді, я перепрошую, я тоді дуже прошу вас, щоб ви мені 

надали цю інформацію, можливо не все, можемо зустрітися і поспілкуватися, 

але надати мені цю інформацію щодо того, які саме розробки уже були 

передані на використання Збройними Силами. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я хотів би додати, вибачте, що я  перебиваю вас, але 

я просто в темі трохи в цьому напрямку і зі свого боку хочу сказати, що саме 

розробки та інноваційні якісь досягнення по роботі з РЕБ, вони є, але вони 

публічно зараз ні Іван, ні я не можемо говорити. Але ми раді, що ви підняли 



це питання, ми, я вас прошу долучитися до окремої дискусії, де вам 

розкажуть і покажуть, де, що і як використовується і яка їх ефективність. 

Так, є ще питання до Івана? Якщо ні, дякую, Іване, за доповідь. 

 

ТУРЧАК І.М.  Дякую і вам. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І я хотів би запросити нашого наступного 

виступаючого Юрія Мироненка – Голову Держспецзв'язку. Юрію, я прошу 

вас. 

 

МИРОНЕНКО Ю.М. Шановний пане голово, шановні члени комітету, 

доброго дня. Проектом Закону України про Державний   бюджет України на 

2025 рік обсяг видатків адміністрації Держспецзв'язку на 2025 рік за 

загальним фондом запланований на рівні 8 мільярдів 181 мільйон гривень. 

Також заплановані видатки адміністрації Держспецзв'язку за спеціальним 

фондом в обсязі 46 мільярдів 894,9 мільйона гривень, з яких 46 мільйонів 

878,9 мільйона гривень – за рахунок надходжень військового ПДФО, що 

будуть спрямовані на забезпечення закупівлі безпілотних систем для потреб 

Сил безпеки і оборони України. 16 мільйонів гривень – це видатки на 

утримання підрозділів Держспецзв'язку за рахунок доходів від реалізації 

металобрухту і надання фельд'єгерських послуг, тощо.  

Видатки загального фонду в обсязі 8 мільярдів 181 мільйон гривень 

планується   спрямувати на оплату праці особового складу з нарахуваннями – 

це 5 мільярдів 243 мільйони гривень, інші видатки на забезпечення 

діяльності підрозділів Держспецзв'язку та захисту інформації – 1 мільярд 839 

мільйонів гривень. Виконання заходів з розвитку та модернізації 

спеціального зв'язку та захисту інформації – 1 мільярд 14 мільйонів гривень, 

будівництво, придбання житла для військовослужбовців Державної служби 

спеціального зв'язку та захисту інформації – 51 мільйон гривень, 

забезпечення функціонування системи спеціального радіомовлення, це нова 

програма, так званий "Серпанок" по глушенню радіо- і телемовлення у росіян 

– 32 мільйони гривень.  

Зважаючи на обмеженість ресурсів Державного бюджету України, 

визначено обсяг критичної додаткової потреби на асигнування у 2025 році – 

це 339 мільйонів гривень за такими напрямками: забезпечення діяльності 

Держспецзв'язку – 263 мільйони гривень, в тому числі 104 мільйони гривень 

– забезпечення виплат грошового забезпечення військовослужбовців 

підрозділів Держспецзв'язку на рівні поточного року після укомплектування 

підрозділів до штатної чисельності, 19,7 мільйонів – нарахування на оплату 



праці, 68 мільйонів гривень – речове забезпечення військовослужбовців, 17 

мільйонів гривень – закупівля послуг з продовження терміну дії ліцензії 

сервісних пакетів на програмну продукцію для систем кіберзахисту, 10 

мільйонів гривень – видатки на оплату службових відряджень особового 

складу для виконання завдань за призначенням, 43 мільйони гривень – це 

реконструкція та капремонт об'єктів для розміщення в закритих підземних 

спорудах, критичне обладнання кіберзахисту, 70 мільйонів гривень – 

розширення спроможності центру цифрового аналізу повітряних атак ворога 

на об'єкти критичної інфраструктури України, 5,5 мільйонів гривень – це 

компенсація військовослужбовцям Держспецзв'язку, які укладатимуть 

вперше контракт. Тобто це 50 відсотки першого внеску за кредитами на 

придбання житла з метою реалізації норм закону.  

Враховуючи вище викладене, просимо погодити обсяг видатків, 

передбачених законопроектом для Держспецзв'язку на 2025 рік. А в разі 

наявності фінансового ресурсу, врахувати додатково потребу в обсязі 339 

мільйонів гривень. Дякую за увагу.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую, Юрію. 

Колеги, є питання до Юрія Мироненка?  

 

АР'ЄВ В.І.  Так.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Прошу, Володимире. 

 

АР'ЄВ В.І. Питання є. У мене є питання, по-перше, коли буде відповідь 

на моє депутатське звернення щодо програми дронів, яке направлене. В 

ньому я поставив шість питань щодо програми дронів. Це раз.  

І друге. Як можна пояснити той момент, що, не будемо вдаватися зараз 

тут в деталі, якщо хтось підозрює, що тут можливо є люди, яким цього не 

варто знати. Але на певний вид дронів не було прийняття його Міністерством 

оборони України, а прийняло його у виробника, в якого було розміщено 

замовлення, саме Держспецзв'язок. Документи у мене є.  

Я хочу пояснити, як це відбулося і чому Міністерство оборони не 

прийняло цю модель для використання у Збройних Силах України.  

 

МИРОНЕНКО Ю.М. Дякую за запитання. Ми бачили ваш запит, дуже 

багато запитів йде, ми відповідаємо у встановлені терміни. На ваш запит теж 

буде з нашої сторони у встановлені законодавством терміни надана 

відповідь.  



Стосовно другого питання. Я поки не розумію про який конкретно кейс 

ви говорите?  

 

АР'ЄВ В.І.  Окей, тоді поговоримо про це окремо. Тому документи, які 

у мене є свідчать про надання преференцій певному виробнику з боку 

Держспецзв'язку і про те, що Міністерство оборони не приймає ці коптери 

для використання у Збройних Силах України, а прийом був, документи про 

прийняття були підписані лише керівництвом Держспецзв'язку, ви прекрасно 

знаєте про що. Тому давайте тоді поговоримо потім, але я, зважаючи на це, 

маю певні сумніви в ефективності роботи Держспецзв'язку по програмі 

виробництва дронів для країни. 

  

МИРОНЕНКО Ю.М. Дякую вам ще раз за питання, коли ви якимось 

чином поясните, що ви маєте на  увазі або письмово, тоді ми зможемо надати 

відповідь. Я поки не розумію, про що ви говорите, відверто. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Володимире за запитання, за участь. 

Юрій,  хотів до вас звернутись, при ваших можливостях зробити там 

зустріч якусь з Володимиром Ар'євим, щоб не виникало питань, які, якщо 

вони не мають місця або необосновані, щоб Володимиру було надано ту 

інформацію, яка йому потрібно.  

 

МИРОНЕНКО Ю.М. Звичайно. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ага. Дякую.  

Так, колеги, ми усі питання пройшли з виступаючими. Якщо є в когось 

що додати з виступаючих або колег. Якщо ні… 

 

ДЕРКАЧЕНКО Ю.В. Доброго дня! Представник Уповноваженого з 

інформаційних прав. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А, так.  

 

ДЕРКАЧЕНКО Ю.В. Мене чутно? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, чутно. Прошу вас. Добрий день! 

 

ДЕРКАЧЕНКО Ю.В.  Можна додати інформацію.  



Добрий день!Уповноважений направив позицію у головний комітет, до 

законопроекту наявна низка зауважень і пропозицій. Під час підготовки 

проекту закону урядом продовжено неправомірну практику врегулюванням 

Законом "Про Державний бюджет України" правовідносин, які мають 

унормовуватися шляхом внесення змін до базових законів. 

Я коротко  просто скажу, не підтримується залишення без змін розмірів 

прожиткового мінімуму для основних соціальних і демографічних груп 

населення та мінімальної заробітної плати. Вбачається, що таке рішення 

призведе до зростання бідності населення, зокрема, непрацездатних громадян 

в умовах суттєвого підвищення цін на товари та послуги.  

Пропонується передбачити в проекті закону видатки щодо 

забезпечення реінтеграції молоді з числа ВПО. Субвенція з державного 

бюджету місцевим бюджетам на здійснення заходів щодо підтримки 

територій, що зазнали негативного впливу внаслідок збройного конфлікту на 

Сході України. Пропонується для реалізації норм Закону України "Про 

внесення змін до деяких законів України щодо визнання результатів 

навчання осіб, які проживають на тимчасово окупованій території України та 

забезпечення права громадян України, які проживали на ТОТ, на здобуття 

або продовження здобуття освіти певного рівня у порядку,  визначеному 

законодавством.  

Також пропонується передбачити в проекті закону видатки на 

реалізацію державних гарантій щодо забезпечення осіб з інвалідністю 

автомобілями. Пропонується збільшення видатків за програмами: "Заходи з 

реалізації національного превентивного механізму",  за програмою 

"Субвенція з державного бюджету місцевим бюджетам на проектні,  

будівельно-ремонтні роботи,  придбання житла та приміщень для розвитку 

сімей та інших форм виховання,  наближення до сімейних" та "Забезпечення 

житлом дітей-сиріт,  дітей, позбавлених батьківського піклування, осіб з їх 

числа". Також за бюджетною програмою "Спеціалізована медична 

допомога",  реструктуризація вугільної галузі і на фінансування бюджетних 

програм, за якими здійснюється погашення заборгованості на виконання 

рішень суду,  зокрема,  що виділяється Пенсійному фонду на погашення 

заборгованості за рішеннями судів з пенсійних виплат. 

Окрім того висловлюється застереження щодо недопущення ситуації 

невідповідності обсягу видатків для тих чи інших соціально незахищених 

категорій населення фактичним потребам за програмами "Соціальний захист 

громадян,  які потрапили у складні життєві обставини" видатки  зменшено на  

7,9 мільярда гривень. Підтримку малозабезпечених сімей зменшено на 457,8 

мільйона гривень. Соціальний захист дітей та сімей зменшено на 201,6 



мільйона гривень. Виплата житлових субсидій та пільг громадянам на оплату 

житлово-комунальних послуг так само зменшено на 7,6 мільярда гривень. І 

соціальний захист громадян, які потрапили у складні життєві обставини, в 

тому числі на виплату допомоги на проживання внутрішньо переміщеним 

особам. 

Неможливо погодитися зі зменшенням фінансування Секретаріату 

Уповноваженого з прав людини. Зауважу, що відповідно до Паризьких 

принципів Організації Об'єднаних Націй, національні інституції з прав  

людини повинні мати достатні ресурси на фінансову автономію, щоб бути 

незалежними від уряду та не підлягати фінансовому контролю, який може 

вплинути на їхню незалежність. 

Дякую. У мене все. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юліє. Я сподіваюсь, ваші пропозиції будуть 

враховані головним комітетом. Ну, ми підтримуємо, але ми зараз в рамках 

наших пропозицій до бюджету. 

 

ДЕРКАЧЕНКО Ю.В. Ми розуміємо, але… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам. 

Колеги, є пропозиція підтримати рішення комітету, проект якого 

надсилався вам в наших матеріалах до засідання, і направити це рішення до 

Кабінету Міністрів України, регуляторного органу, Міністерства юстиції 

України… (Не чути) 

  

_______________. Перестав чути Михайла…  

 

РУДИК К.О. І я перестала чути, щось відбулося. 

(Загальна дискусія) 

 

_______________. Там тривога як би. 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, тривога, але ми продовжуємо. 

Колеги, є пропозиція підтримати висновок комітету та ухвалити 

рішення рекомендувати Верховній Раді України прийняти за основу проект 

Закону про Державний бюджет України на 2025 рік (реєстраційний номер 

12000) з урахуванням запропонованих у висновку змін щодо збільшення 

видатків державного бюджету Адміністрації Держспецзв'язку на 339 

мільйонів гривень, національному регулятору у нас тут 9,8 мільйона гривень.  



Контроль за виконанням рішення комітету покласти на голову 

підкомітету з питань розвитку цифрового бізнесу Швачка Анатолія 

Олексійовича. 

Висновок комітету з даного питання надіслати Комітету Верховної 

Ради України з питань бюджету. 

 

ШВАЧКО А.О. Антон Олексійович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Антон Олексійович. Ну, вибач, Антон. Так я Антон і 

сказав. Так, ладно. 

Колеги, є пропозиція підтримати рішення, що було озвучено, та 

проголосувати. Хто – за? Проти? Утримався? 

 

_______________. За. 

 

ПІДГОРНА В.В. За – Подгорна. 

 

РУДИК К.О. Рудик – за. 

 

ЛАРІН С.М. Ларін – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Володимире, вас не було чутно. 

 

АР'ЄВ В.І. Я утримався. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозумів.  

Дякую всім. Рішення прийнято. Я дякую всім виступаючим і 

запрошеним, хто сьогодні був. 

Друге питання порядку денного: про стан виконання пункту 2 

Прикінцевих положень Закону України "Про внесення змін до деяких законів 

України щодо імплементації норм законодавства Європейського Союзу з 

питань роумінгу". Я прошу до доповіді Олександра Животовського. 

 

ЖИВОТОВСЬКИЙ О.М. Доброго дня ще раз, шановні колеги. 

На виконання цього законопроекту ми в стислі терміни розробили і 

зареєстрували у Мін'юсті п'ять постанов НКЕК. Дуже вдячні операторам, 

комітету за допомогу і за слушну дискусію. Також Мін'юст зареєстрував це 

майже миттєво, з нашої точки зору, це було швидко. Але наразі бачимо 

необхідність в додаткових законодавчих ініціативах, десь на тому тижні мені 



обіцяють, ми підготуємо відповідний законопроект. Сподіваємося, що 

довго... не займе багато часу погодження його, тому що більшу частину ми 

проговорювали з операторами і сподіваємося, що там буде розуміння, 

сподіваємося на підтримку. І коли той законопроект буде підготовлений, 

звернемося до вас за допомогою. Готовий відповісти на питання, якщо є.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Олександре. Колеги, є питання до 

доповідача? Якщо ні, колеги, є... Дякую, Олександре, за доповідь.  

Є пропозиція підтримати відповідне рішення комітету, проект якого ми 

вам надсилали, колеги, в матеріалах до засідання, направити це рішення до 

Кабінету Міністрів України, регуляторного органу Міністерства юстиції 

України. Я прошу підтримати рішення комітету та проголосувати.  

Хто – за?  

 

ПОДГОРНА В.В. Подгорна – за.  

 

ШТЕПА С.С. Штепа – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Проти? Утримався? Володимире, вас знову не чутно. 

Дякую. Сергій Миколайович, вас не було чутно. Дякую, колеги. Рішення 

прийнято.  

Усім дякую. Всі питання вичерпані. До побачення.  


